السيرة الذاتية
الاسم : مروج عادل خلف صبر 
Name: MurooJ  Adel  Khalaf  Saber
المواليد : 1976
Born: 1967
التحصيل الدراسي : دكتوراه 
Academic qualifications: Ph.
تاريخ الحصول عليها :  13/11/2014 رقم الامر د.ع 4897
Date of obtaining it: 11/13/2014 Order No. D.D. 4897
الاختصاص العام : رياض الاطفال .
General Specialization: Kindergarten.
الاختصاص الدقيق : رياض الاطفال.
Specialization: Kindergarten.
تاريخ اول تعيين  في الجامعة :  20/5/2002.
Date of first appointment at the university: 20/5/2002
اللقب العلمي : استاذ مساعد .
Academic title: Assistant Professor.
تاريخ الحصول عليه : 13/3/ 2017.
Date of obtaining it: 3/13/2017.
المناصب التي شغلتها :
- Positions held:
1- مقررة قسم رياض الاطفال  بتاريخ 28/12/2014 رقم الامر ص/8233 
2- 1- Decision of the Kindergarten Department on 12/28/2014 Order No. p. 8233
3- رئيس قسم رياض الاطفال من من تاريخ 20  /10/2017 لغالية 29/1/2020
4- 2- Head of the Kindergarten Department from 20/10/2017 until 29/1/2020
 للجان :
For committees:
1-عضو مجلس كلية التربية الاساسية سابقا  .
1- Member of the Board of the College of Basic Education, formerly.
-عضو اللجنة العلمية في قسم رياض الاطفال .
Member of the Scientific Committee in the Kindergarten Department.
-عضو اللجنة العلمية في قسم رياض الاطفال / كلية التربية الاساسية / جامعة واسط.
Member of the Scientific Committee in the Kindergarten Department  College of Basic Education / Wasit University.
-عضو اللجنة الساندة لوضع استراتيجيات الطفولة في العراق / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي .
-Member of the committee supporting the development of childhood strategies in Iraq / Ministry of Higher Education and Scientific Research.
-عضو لجنة الدراسات العليا / قسم رياض الاطفال 
-Member of the Postgraduate Studies Committee / Kindergarten Department
-عضو لجنة نظام المقررات في قسم رياض الاطفال .
-Member of the Courses System Committee in the Kindergarten Department.
-عضو اللجنة الامتحانية لقسم رياض الاطفال من 2002/ 2008 ومن 2009/2011/ ومن تاريخ 2014 ولغاية الان .
Member of the Examination Committee for the Kindergarten Department from 2002/2008 and from 2009/2011/ and from 2014 until now.

-عضو لجنة الاشراف والمتابعة لروضة كلية التربية الاساسية 2008/2011
Member of the Supervision and Follow-up Committee for the Kindergarten of the College of Basic Education 2008/2011
-عضو اللجنة الوطنية لتغيير مناهج رياض الاطفال في وزارة التربية لمدة سنتين بالامر 2139  بتاريخ 29/9/2008 .
Member of the National Committee to Change Kindergarten Curricula in the Ministry of Education for two years by Order No. 2139 dated 9/29/2008.
-عضو المكتب الاستشاري والتربوي في كلية التربية الاساسية .
Member of the advisory and educational office in the College of Basic Education.
-عضو اللجنة الارشادية لقسم رياض الاطفال .
Member of the Guidance Committee of the Kindergarten Department.
-اللجنة الثقافية لقسم رياض الاطفال .
The Cultural Committee of the Kindergarten Department.
عضو مجلس قسم رياض الاطفال .
Member of the Kindergarten Department Council.
عضو الجمعية الوطنية لحماية الاطفال من العمى للفترة من 2005/2006 .
Member of the National Society for the Protection of Children from Blindness for the period from 2005/2006.
عضو اللجنة الامتحانية في قسم رياض الاطفال.
Member of the Examination Committee in the Kindergarten Department.
عضو لجنة الارشاد والمتابعة في قسم رياض الاطفال .
Member of the Guidance and Follow-up Committee in the Kindergarten Department.
عضو لجنة متابعة الروضة التطبيقية .
Member of the Applied Kindergarten Follow-up Committee.
عضو اللجنة الانضباطية في قسم رياض الاطفال .
Member of the Disciplinary Committee in the Kindergarten Department.
المواد التي درستها في الدراسات الاولية :
   التنشئة الاجتماعية  / علم النفس الاجتماعي / طرق تدريس متخصصة / علم النفس النمو / علم النفس العام / علم النفس التربوي / علم النفس الاجتماعي / تاريخ رياض الاطفال / سيكولوجة لعب / سيكولوجية تعلم / سيكولوجية الابداع / طرق التدريس العامة /  تعليم الكبار / الارشاد التربوي / صعوبات التعلم/ الادارة التربوية / التعليم الاساسي /الاشراف على بحوث طالبات الصف الرابع لقسم رياض الاطفال .
Subjects studied in primary studies:
   Socialization / Social Psychology / Specialized Teaching Methods / Developmental Psychology / General Psychology / Educational Psychology / Social Psychology / Kindergarten History / Play psychology / learning psychology / creativity psychology / general teaching methods / adult education / educational guidance / learning difficulties / educational administration / basic education / supervising the research of fourth-grade students in the kindergarten department.
المواد التي درستها في الدراسات العليا :
تعليم التفكير / خبرات صحية واجتماعية لطفل الروضة / الحلقة النقاشية (السمنار ).
Subjects taught in postgraduate studies:
Teaching thinking / health and social experiences for the kindergarten child / seminar.
عدد المناقشات العلمية :	
20مناقشة علمية 17 ماجستير وثلاثة دكتوراه .
Number of scientific discussions:
20 scientific discussion 17 master's and three doctorate.

عدد البحوث المقومة علميا:
اكثر من (25) بحث مابين بحوث الترقية العلمية ورسائل الماجستير والدكتوراه وبحوث المجلات العلمية .
Number of scientifically evaluated research:
More than (25) research between scientific promotion research, master's and doctoral theses, and research in scientific journals.
عدد الاشراف على رسائل الماجستير :
5 رسائل ماجستير
Number of Supervising Master Theses:
5 master's theses
البحوث المنشورة عالميا:
Research published worldwide:
1- NATURE - DEFICIT DISORDER AND ITS RELATIONSHIP WITH ATTENTION AMONG KINDERGARTEN CHILD
Journal of Critical Reviews.12-2021
2- The Effectiveness of a Safe Education Program on the Development of Careful Behaviour in Kindergarten Murooj Adel Khalafa, Marwa Mahdi Kazemb. International Journal of Innovation, Creativity and Change. www.ijicc.net Volume 12, Issue 1, 2020

3- The proactive personality and its relationship to self-management among students of the kindergarten department
 Turkish Journal of Computer and Mathematics Education Vol.12 No.11 (2021), 2038-2053


